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معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی کشور با اعلام ارسال لایحه اصلاح 
قانون حمایت از حقوق معلولان به مجلس شورای اسلامی، از تصویب آن تا 
پایان دوره مجلس نهم خبر داد. حسین نحوی نژاد با اشاره به این که بحث های 
مربوط به بودجه، تدوین برنامه ششم و انتخابات پیش رو، وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی را به یک رشته مباحث درگیر کرده است، گفت: »در بخش  
معلولان با تنگناها و مشکلات عدیده ای رو به رو هستیم که این مشکلات در 
راستای حقوق معلولان نیز وجود دارد.« وی با ابراز ناراحتی از اینکه امکان 

عمومی، تفریحی، آموزشی و فرهنگی مناسب سازی 
شده ای برای حضور همه جانبه و مشارکت معلولان 
در جامعه وجود ندارد، تصریح کرد: »بنابراین برای 
استفاده از این فضا توسط معلولان باید تلاش های 
مضاعفی انجام شود.« نحوی نژاد به مصوبه رئیس 
جمهور و دستور وی به دستگاه های اجرایی در 
خصوص معلولین اشاره و اظهار کرد: »در این 

مصوبه دستورات خوبی در رابطه با آموزش رایگان افراد دارای معلولیت، 
مناسب سازی و مهارت مرتبط با شغل این دسته از افراد و مباحث مربوط به 
پیشگیری، بهداشت و درمان ارائه شده است. علاوه بر این بخش زیادی از 
مطالبات معلولان در قالب لایحه اصلاحیه قانون حمایت از حقوق معلولان 
توسط دولت به مجلس شورای اسلامی ارائه شده است که در شهریور ماه 
امسال کمیسیون مشترک این لایحه تشکیل شده و امیدواریم تا پایان دوره 

مجلس نهم به تصویب برسد.«
معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی به رشد 1000 
درصدی مستمری برخی از معلولان در صورت تصویب 
این لایحه اشاره و تاکید کرد: »معلولانی که شدت 
معلولیت آنها در طبقه بندی شدید قرار دارد طبق این 
لایحه قادر هستند حداقل دستمزد را دریافت کنند 
و به نوعی مستمری آن ها حدود 1000 درصد رشد 

پیدا می کند.«

 چکاوک ابراهیمی
 

 جلسات علنی شورای چهارم شهر تهران از ابتدا با قهر 
و آشتی شروع شد. برخلاف شورای سوم و دوم که با جوی 
آرام به پایان رسیدند و باکمی شباهت به شورای اول که 
دامنه اختلافات اعضا به قدری بالا گرفت که مهر انحلال 
بر پیشانی شورای نخست پایتخت جا خوش کرد. قهر و 
آشتی هایی با حالت کلی یکسان. اعتراض یکی از اعضا 
به موضوعی خاص، مخالفت رئیس شورا یا عضو دیگر 
با موضوع مطرحه، بالا گرفتن آتش اختلافات، درنهایت 
قهر عضو و خروج از جلسه علنی که در حضور اصحاب 
رسانه برگزار می شود، پادرمیانی چند عضو دیگر برای 
بازگرداندن عضو معترض به صحن و درنهایت آشتی و 
بالا رفتن پرچم های صلح تا جنگی دوباره. روز گذشته، 
همزمان با برگزاری دویست و هشتمین جلسه پارلمان شهر 
تهران، بار دیگر این قهر و آشتی ها خبرساز شد و این بار 
قرعه به نام عباس جدیدی، کشتی گیر کهنه کار و معاون 
نظارت شورا افتاد که در پی اعتراض به رئیس شورا قهر 
را به ماندن ترجیح داد و با وساطت نایب رئیس شورا و 
دیگر ورزشکاران پیشکسوت به صندلی خود بازگشت. 

هرچند که رئیس شورا این قهر را جایز ندانست.
 

دیر آمدید، حق پرسش ندارید
هفته ها است که اعضای شورای شهر نسبت به عملکرد 
شورایاران پایتخت معترض هستند و خواهان انتقال اعلام 
و تشریح گزارش عملکرد شورایاران هر منطقه پیش از 
آغاز به کار جلسات علنی شورا بودند نه پس از اتمام 
دستور جلسه. مسئله مهمی که باعث بروز اختلافاتی در 
بین اعضای شورا شده است و روز گذشته نیز آتش این 
اختلافات را شعله ورتر کرد. درست زمانی که رئیس شورا 
از دبیر شورایاران منطقه 5 شهر تهران خواست قبل از نطق 
و تذکرات پیش از دستور، پشت تریبون حاضر شود و 

گزارش عملکردش را تشریح کند. پس از اتمام این گزارش، 
عباس جدیدی، عضو کمیسیون نظارت شورا درخواست 
نوبت برای طرح چند پرسش داشت که چمران رئیس 
شورا با دادن وقت و طرح پرسش و پاسخ مخالفت کرد. 
مخالفتی که باعث شد جدیدی بدون روشن کردن دکمه 
بلندگوی روی میزش، با صدای بلند نسبت به این رفتار 
رئیس شورا اعتراض کند و پاسخی نشنید جز عتاب و 
سرزنش از دیر حاضر شدن در جلسه. به طوری که چمران 
در ادامه مخالفت هایش دیرکرد تک به تک اعضا را در صحن 

علنی به ثانیه و دقیقه خواند.
 

اعلام دیرکردها به دقیقه و ثانیه
»آقایان شجاع پوریان 34 دقیقه، رضازاده 32 دقیقه، 
سروری و جدیدی 28 دقیقه و خانم آباد با 25دقیقه تأخیر 
در جلسه حاضر شدید و همین دیر آمدنتان باعث شده 
است نتوانیم پس از تشریح گزارش عملکرد شورایاران 
منطقه 5، جلسه نقد و بررسی و پرسش و پاسخ برگزار 
کنیم.« این تذکر را مهدی چمران در حالی خطاب به اعضای 
شورا مطرح کرد که گفت از جلسه بعد، باید بلافاصله 
پس از آغاز کار شورا دقایق دیرکرد اعضا را با صدای بلند 
اعلام خواهد کرد تا رسانه ها بدانند و منعکس کنند که چه 
عضوی سر ساعت به جلسه می آید و چه عضوی دیرتر. 
اعتراض و تذکری که فرصت طرح پرسش و پاسخ از 
جدیدی، معاون نظارت شورا را گرفت و منجر به قهر وی 
شد. هرچند که این قهر بیشتر از نیم ساعت طول نکشید 

و با پادرمیانی اعضا خاتمه یافت.

دولت به چه اجازه وام خودرو داد
در ادامه دویست و هشتمین جلسه شورای شهر، سه 
نماینده مردم تهران در ساختمان بهشت، سیاست های 
اقتصادی دولت یازدهم را زیر سؤال بردند. به طوری که 
در ابتدا، اقبال شاکری، رئیس کمیته عمران شورای شهر 

نسبت به تخصیص وام 25 میلیونی دولت به خرید خودرو 
اعتراض کرد و گفت: »دولت به چه اجازه منابع مالی تکمیل 
پروژه های حمل ونقل را صرف خرید خودرو کرد، آن هم 
زمانی که خیل عظیمی از شهروندان به دلیل نبود اتوبوس 
و مترو مجبورند ساعت ها در خیابان ها معطل شوند.« وی با 
تاکید بر اینکه این تصمیم بیشتر عجیب بود تا کارشناسی، 
افزود: »بر اساس این تصمیم یک میلیارد دلار به خرید 
خودرو تخصیص یافت و یک صد و 10 هزار خودرو در 
یک هفته فروخته شد. این بدین معنا است که باید در مدت 
این یک هفته معابر کلان شهری همچون تهران حداقل دو 
برابر شود.« عضو کمیسیون حمل ونقل شورای شهر با انتقاد 
از اینکه این هزینه ها می بایست از سوی دولت برای تکمیل 
پروژه های حمل ونقل عمومی از  روی منابع ملی تخصیص 
می یافت نه خرید خودروی شخصی، از دولت خواست 
هرچه سریع تر مشخص کند که چگونه می خواهد ایمنی 
مردم را تأمین کند و به مخاطره نیندازد، آن هم زمانی که 
قرار است خودروهای بی کیفیت به فروش برسد. آخر این 
چه تصمیم جامع نگری بوده که از سوی بانک مرکزی و 
وزارت صنایع گرفته شده درحالی که حمل ونقل عمومی 

چشم انتظار تخصیص بودجه های معوقه است.
 

1833 اتوبوس قربانی یک تصمیم اشتباه
محیط زیست،  کمیسیون  رئیس  حافظی،  رحمت الله 
دیگر عضو شورایی بود که تصمیم هفته گذشته دولت 
در تخصیص وام خودرو را زیر سؤال برد، درحالی که 
این بودجه می توانست صرف افزوده شدن 1833 دستگاه 
اتوبوس به ناوگان حمل ونقل عمومی شود. وی با تاکید 
بر اینکه دستگاه های اجرایی باید با اولویت حل مشکلاتی 
که تهدیدکننده آرامش روحی مردم است، سیاست گذاری 
و تصمیم گیری کنند، تصریح کرد که امروز آلودگی هوا آه 
از نهاد همه برآورده و همه می دانند که سیاست استفاده از 
خودروی شخصی غلط است، اما همچنان شاهد هستیم 

که تصمیم دولت برخلاف این موارد است. از همین رو از 
وزارت صنایع و بانک مرکزی می خواهم در اعطای تسهیلات 
لازم به کلان شهرها به ویژه تهران گام های اثرگذارتری بردارد، 
نه اینکه سلامتی مردم را قربانی تصمیمات غیر کارشناسانی 

شده کند.
 

دو نطق پیش از دستور از جنسی دیگر
در کنار تمامی اعتراض های روز گذشته، دو تذکر پیش 
از دستور دیگر نیز خبرساز شد. نخست تجدید وعده احمد 
مسجد جامعی با اهالی قلم در پنجشنبه آخر هفته جاری به 
مناسبت روز کتاب خوانی و دوم تذکر محمد حقانی نسبت 
به ایمن نبودن تله کابین توچال. در ابتدا مسجد جامعی 
فرارسیدن هفته کتاب را به جامعه نویسندگان، ناشران، 
مؤلفان و فعالان حوزه فرهنگ و نشر کشور تبریک گفت 
و اعلام کرد که امسال نیز همچون سال گذشته وعده 
ما با اهالی قلم به دست کشور پنجشنبه آخر هفته جاری 
است تا به کتاب فروشی ها سر بزنیم. وعده ای که به گفته 
وی ابتکاری بود که از سال گذشته آغاز شد و با استقبال 
شدیدی از سوی نشر و اهالی قلم کشور مواجه شد. از 
همین رو امسال نیز قرار است این برنامه فعال تر از گذشته 
برگزار شود و مسئولان به همراه مردم به کتاب فروشی های 

سطح شهر سر بزنند.
در ادامه رئیس کمیته محیط زیست شورای شهر تهران 
نیز نسبت به ایمنی تله کابین توچال هشدار داد و از مسئولان 
ذی صلاح خواست نگذارند مردم، همچون حادثه سال 
گذشته شهربازی پارک ارم که منجر به زمین گیری 3 دختر 
شد، چوب سوء مدیریت ها را بخورند. حقانی با اشاره به 
اینکه تله کابین توچال قدمتی بالای 40 سال دارد و اکثر 
دستگاه های این مجموعه غیراستاندارد و فرسوده است، 
احتمال وقوع حادثه در این مرکز را هرلحظه ممکن دانست 
و تاکید کرد که اگر اتفاقی در این مجموعه رخ دهد، فاجعه 

انگیز خواهد بود.

جزییات »ازدواج سبز« اعلام شد
 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از انجام ازدواج 
سبز با هدف اصلاح الگوهای اجتماعی و محیط زیستی خبر داد.
محمدرضا رستمی با اشاره به پیشنهاد ازدواج سبز توسط وزارت 
ورزش و جوانان به مناسبت هفته ازدواج به سازمان حفاظت محیط 
زیست گفت: »در این طرح قصد داریم شاخص های محیط زیستی 
و ازدواج را به عنوان دو امر اجتماعی و محیط زیستی ترکیب کنیم 
و الگوی جدید با عنوان ازدواج سبز را برای جوانان ارائه کنیم؛ در 
این الگو مواردی که می تواند کمک کننده محیط زیست باشد به 

عنوان ملاک و معیار قرار دادیم.«
وی تصریح کرد: »در این شاخص ها موضوعاتی مانند مصرف آب در عروسی ها و سایر مراسم های 
مرتبط با ازدواج مدیریت می شوند. همچنین مسائلی از جمله استفاده از گل طبیعی و فرهنگ غلطی 
که به عنوان شادی استفاده می شود و آلودگی های زیست محیطی ایجاد می کنند مانند بوق زدن های 
مکرر در سطح خیابان و ایجاد ترافیک برداشته می شود. علاوه بر این در اجرای این طرح اصلاح برخی 

الگوهای غلط و نامناسب مد نظر قرار گرفته است.«

 وجود 2 هزار نقطه حادثه خیز در کشور 
معاون عملیات ترافیک پلیس راهور ناجا با اعلام این که حدود 2 
هزار نقطه حادثه خیز در کشور وجود دارد، از اقدامات بلند مدت 

و میان مدت برای رفع این معضل خبر داد.
محمد ربیع زاده با اشاره به اقدامات صورت گرفته برای کاهش 
تصادفات گفت: »اقدامات انجام شده از سال 84 تاکنون باعث شده 
تعداد تصادفات فوتی 10 هزار نفر کاهش یابد که چنین کاهشی 
در جهان کم سابقه است. از همین رو با توجه به روند رو به رشد 
کاهش تصادفات، چنانچه دستگاه های ذی مدخل نیز در خصوص 

ترافیک همکاری کنند جایگاه ایران در میزان تصادفات که در حال حاضر در سطح جهانی میانه به سمت 
مثبت است می تواند به رتبه های اول برسد.«

وی اظهار کرد: »باید در سال های آتی حضور پلیس را منتفی کنیم زیرا این حضور در معابر مشکل 
چندانی را حل نکرده است و باید شرایط به گونه ای باشد که مردم پلیس خود باشند. نظارت های 
تصویری، کنترلی و کنترل تخلفات نشان داده که مردم به سمت این موضوع حرکت کردند که پلیس 

همواره ناظر بر آنهاست.«

افزایش ساعت کار مترو در نیمه شمالی خط 3
 

مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران از افزایش ساعت خدمات 
رسانی در نیمه شمالی خط 3 مترو خبرداد.

محسن نایبی با بیان اینکه تردد و مسافرگیری قطارهای خط سه 
مترو تهران، حدفاصل ایستگاه های شهید بهشتی تا قائم، از ساعت 
5:30 تا ساعت 19 انجام می شود، گفت: »این در حالی است که 
پیش از این ساعت شروع کار مترو در این بخش از ساعت 7 
صبح تا 19 بود؛ در واقع در حال حاضر یک ساعت و سی دقیقه 

در زمان مسافرگیری افزایش سرویس دهی داریم.«
وی با بیان اینکه نیمه شمالی خط 3 مترو تهران به صورت کامل راه اندازی نشده است و هنوز برخی 
ایستگاه ها در مرحله ساخت قرار دارند تصریح کرد: »در حال حاضر فاصله گذر قطار در نیمه شمالی 
این خط هر 30 دقیقه یکبار است که در صورت تامین واگن و سایر تجهیزات مورد نیاز این زمان 
کاهش می یابد. ساعت حرکت قطارها نیز در نیمه جنوبی خط سه حد فاصل ایستگاه آزادگان تا شهید 

بهشتی از ساعت 5:30 تا 22:30 با سرفاصله حرکت هر قطار پانزده دقیقه است.«

اصلاح لایحه قانون حمایت از حقوق معلولان روی میز مجلسی ها

 علی اصغر فانی، وزیر آموزش و پرورش با اشاره به عدم موافقت 
برای افزایش ضریب سوابق تحصیلی دانش آموزان در کنکور سراسری 
گفت: »ما بر افزایش بیش از 25 درصدی سهم امتحانات و ارزیابی های 
درون مدرسه ای تاکید داشتیم اما سایر اعضا با این امر موافقت نکردند. 
در همین راستا بر اساس قانون حذف کنکور قرار شده است به تدریج 
آزمون ورودی  ارزیابی های درون مدرسه ای در  امتحانات و  وزن 
دانشگاه ها افزایش یابد و برای نمرات امتحانی دروس پیش دانشگاهی 

در معدل کنکور تاثیر پنج درصدی لحاظ کنیم«
 رضا ابوالحسنی، معاون دادستان و سرپرست دادسرای ویژه سرقت، 
از آغاز به کار دادسرایی که به صورت ویژه در امر سرقت فعالیت 
می کند، در تهران خبر داد و گفت: »همزمان با افزایش طرح های ضربتی 
پلیس آگاهی و یگان پیشگیری از سرقت، لزوم به کارگیری و استفاده 
از توان خاص قضات در امر سرقت از سوی دادستان تهران مشخص 
شد و با تمهیدات ویژه ایشان، دادسرای سرقت آغاز به کار کرد.« وی 
با اشاره به اینکه با توجه به سابقه دار بودن اکثر متهمان دستگیر شده، 
این شائبه به وجود می آید که مجازات کمی برای سارقان در نظر گرفته 
می شود، تصریح کرد: »بسیاری از متهمان دستگیر شده، طول دوران 
محکومیت خود را به صورت کامل سپری کرده اند. تشدید مجازات 
کیف قاپان و سارقان باید در قانون لحاظ شود. قوانین موجود بازدارنده 
نیست و متهمان متاسفانه بعد از طی دوران محکومیت، بار دیگر جذب 

باندهای تبهکاری می شوند.«
 حجت الاسلام حسن ابوترابی فرد، نایب رئیس مجلس شورای اسلامی  
با اعلام اینکه ارتقای سطح اخلاق و فرهنگ و حراست از نهاد خانواده 
از وظایف خطیر نیروی انتظامی است، گفت: »حراست از امنیت 
خواهران، حفظ شأن و منزلت زن مسلمان ایرانی از وظایف نیروی 
انتظامی است. زنان باید با احساس آرامش کامل در جامعه حضور 
داشته باشند. از این رو حفظ شأن زن مسلمان ایرانی بسیار مهم است.« 
علاوه بر این سردار حسین اشتری، فرمانده نیروی انتظامی تهران از 

قدردانی 200 تن از نمایندگان از طرح اخیر پلیس در ورود پلیس راهور 
به موضوع عفاف و حجاب و برخورد با ناهنجاری ها خبر داد و تصریح 
کرد: »علاوه بر تشکر و قدردانی 200 نماینده، رئیس و معاون قوه 
قضاییه نیز از این طرح حمایت کردند که موجب دلگرمی پلیس شد.«

 عباداله فتح الهی، مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران با بیان اینکه 
حدود 18 درصد از جمعیت کل کشور در بافت های فرسوده ساکن 
هستند، گفت: »درحال حاضر جمعیت ساکن بافت فرسوده در پایتخت 
حدود یک میلیون و 125هزار نفر است.« وي با بیان اینکه حدود 15درصد 
جمعیت شهر تهران در بافت فرسوده سکونت دارند، متذکر شد که 
 دولت مصوب کرده است برای نوسازی بافت های فرسوده سالانه
300 هزار فقره وام داده شود، اما در سال 94 هنوز یک فقره وام هم داده 
نشده است. به گفته فتح الهي، طبق بررسی های انجام گرفته برای نوسازی 
بافت های فرسوده شهر تهران سالانه 35000 فقره وام نیاز است که تنها 
در سال جاری 15000 فقره برای این کلان شهر در نظرگرفته اند. 
متاسفانه از این میزان وام اختصاص داده شده نیز تاکنون مبلغی پرداخت 

نشده است.

خبرخوان                                                                                                              نمایندگان مردم تهران به تخصیص وام 25 میلیونی خودرو و کم توجهی دولت به توسعه حمل ونقل عمومی انتقاد کردند

جدیدیقهرکرد،چمرانبیمحلی

عکس نوشت:
26 باند خلافکار با دستگیری 

143 سارق و زورگیر روز 
سه شنبه با اجرای طرح های 

امنیت محور پلیس در پایتخت 
در نقاط مختلف شهر تهران 

شناسایی و دستگیر شدند.


